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Zápis č. 02/2011 z 2. jednání AS FEK ZČU v Plzni 

 ze dne 29. 3. 2011 
     

Přítomní senátoři: PhDr. Věra Dvořáková, PaedDr. Dana Egerová, Ph.D., Ing. Venuše 
Fišerová, RNDr. Mikuláš Gangur, Ph.D., Ing. Pavlína Hejduková, Ing. Michaela Horová, 
JUDr. Ing. David Martinčík, Ph.D., Bc. Martin Polívka, Mgr. Romana Suchá, Ing. Jan 
Tlučhoř, Martin Tyšer, Daniel Vajda, Eva Zoubková 
 
Omluvení senátoři: Ing. Josef Červený, Ph.D., Zuzana Malá, Bc. Andrea Šusterová  
 
Přítomní hosté: Doc. Dr. Ing. Miroslav Plevný, Klára Jechová 
 
Přítomno:     13  senátorů  
AS FEK byl po celou dobu jednání pléna usnášeníschopný.  
 

PROGRAM:  

1. Schválení programu 2. jednání AS FEK ZČU v Plzni 

2. Projednání návrhu rozpočtu FEK na rok 2011 

3. Ustavení  Komise pro studijní záležitosti AS FEK a volba předsedy komise 

4. Různé 

Ad 1) Schválení programu 2. jednání AS FEK ZČU v Plzni 

Předsedkyně AS FEK Dr. Egerová přivítala přítomné senátory a seznámila je s navrženým 
programem jednání. Členové AS FEK hlasovali o navrženém programu jednání. 

Přítomno:   13 členů AS FEK 

Hlasování o programu jednání :  13  pro, 0 proti, zdrželi se 0  

Program jednání byl schválen. 

 

Ad 2) Projednání návrhu rozpočtu FEK na rok 2011 

Předsedkyně AS FEK Dr. Egerová zahájila tento bod jednání a následně požádala děkana 
FEK Doc. Plevného, aby okomentoval předložený návrh rozpočtu FEK na rok 2011.  

Děkan FEK Doc. Plevný zdůraznil, že v minulosti  byl předkládán rozpočet FEK pouze v části 
dotace příspěvku na vzdělávací činnost. V předložené podobě je rozpočet doplněn o přehled 
dalších zdrojů financování činnosti fakulty, jako jsou dotace na rozvoj vědy a výzkumu, 
vlastní příjmy, příjmy z projektů a dary. Částka určená na vzdělávací činnost odvozená 
z platby na studenta je opět nižší než v minulém roce a klesla na  26 tis. Kč. Dále děkan FEK 
upřesnil, že položka vlastní příjmy obsahuje očekávané platby DFEK za přijímací řízení, 
administrativní poplatky a platby za promoce a dále pak  příjmy plynoucí z celoživotního 
vzdělávání organizovaného CECEVem a účtované dle nastavených pravidel katedrám. Příjmy 
označené hvězdičkou v přiložené tabulce jsou odhadované částky příjmu příslušných kateder. 
Schválené dary pro Univezitu třetího věku obdržela FEK ZČU z měst Aš a Cheb. Celkové 
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příjmy ukazují, že více než jedna třetina zdrojů  není tvořena příspěvkem na vzdělávací 
činnost. Vázané příjmy jsou dané dotacemi na projekty, v některých případech však jdou 
finance i za partnery zapojenými do projektů. Dle vyjádření děkana FEK budou mít katedry 
KEM, KPM, KMO více volných prostředků. Ohledně katedry KFU děkan FEK zdůraznil, že 
má tato katedra velký objem výuky a rozpočet v oblasti vzdělávací dotace je vyšší nežli 
v loňském roce.  

Předsedkyně AS FEK Dr. Egerová následně zahájila diskusi k předloženému návrhu a 
dotázala se děkana FEK na řešení finanční situace ohledně rozpočtu na katedře jazyků.  

Děkan FEK doc. Plevný zdůraznil problematickou finanční situaci katedry KJA. Uvedl, že 
katedra KJA měla v loňském roce rozpočet 4.300.000,- Kč. V letošním roce má KJA zvýšený 
koeficient přepočtu studentokreditů na 2,0. Již na začátku tohoto roku je KJA v propadu 1,5 
miliónu Kč. Nabídka placených kurzů pro 1. ročník bakalářského studia vytvořila propad 
studentokreditů, neboť si studenti nevzali kurzy ze studijních plánů, povinnost pro studenty se 
přesunula na další rok. Děkan FEK dále uvedl, že katedra KJA může pomoci odborným 
katedrám s výukou odborných předmětů v cizím jazyce, překladem článků pro publikace 
v zahraničí a to hlavně publikace přinášející body RIV. Dále může KJA pomoci odborným 
katedrám s překlady pro přípravu grantů, např. pro projekty GAČR. Příjmy z kurzů 
celoživotního vzdělávání rovněž  pomohou částečně zlepšit situaci. Děkan FEK zdůraznil, že 
bude dále projednávat problematikou řešení rozpočtové situace katedry KJA společně 
s vedoucí katedry KJA.  

Senátorka Dr. Horová se děkana FEK dotázala, jak by byly překladatelské činnosti KJA 
hrazeny, pokud by KJA pomáhala odborným katedrám s překlady pro přípravu grantů a 
publikační činnosti. Pan děkan reagoval vysvětlením, že by byla vyčleněna příslušná částka 
v rámci podpory výzkumu a vývoje. Zdůraznil, že na kolegiu děkana uložil vedoucí KJA, aby 
za KJA stanovila oficiální ceník a lhůty překladatelských prací, které by KJA vykonávala pro 
odborné katedry. 

Senátor Bc. Polívka vznesl dotaz, zda KJA uvažovala o poskytování placených 
překladatelských služeb pro veřejnost.  

Senátorka Mgr. Suchá reagovala, že překladatelské služby pro veřejnost KJA FEK dosud 
nenabízela a že je třeba vzít v úvahu skutečnost, že placené jazykové služby pro veřejnost 
běžně poskytuje Ústav jazykové přípravy ZČU.  

Senátor Ing. Tlučhoř uvedl, že překladatelská činnost pro veřejnost by nebyla v rámci FEK 
institucionálně efektivní.  

Děkan FEK Doc. Plevný závěrem této diskuse zdůraznil, že kolegium děkana nemělo 
k rozpočtu připomínky. 

Po diskusi následovalo hlasování o předloženém návrhu rozpočtu FEK na rok 2011. 

 

Návrh usnesení:  
Akademický senát FEK ZČU  v Plzni schvaluje předložený rozpočet FEK  na rok 2011. 

Přítomno:    13 členů AS FEK 

Hlasování:   12 pro, 0 proti, zdrželi se 1     Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 3) Ustavení Komise pro studijní záležitosti AS FEK  

Předsedkyně AS FEK Dr. Egerová uvedla, že obdržela připomínky několika členů AS FEK 
k ustanovení komise pro studijní záležitosti a otevřela proto diskusi k ustavení komise pro 
studijní záležitosti AS FEK.  
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Senátor Ing. Tlučhoř zdůraznil, že je nutné předem stanovit náplň činnosti této komise. 
Předsedkyně AS FEK Dr. Egerová vyzdvihla důležitost tématu studijních záležitostí.  

Senátoři Dr. Gangur a Ing. Hejduková vyjádřili názor, že studijní záležitosti je možné řešit 
v rámci jednání AS FEK. Kromě zmíněných senátorů se přiklonila k danému návrhu též  
senátorka Dr. Horová.  

Předsedkyně AS FEK Dr. Egerová upozornila, že komise pro studijní záležitosti může řešit 
konkrétní problémy týkající se výuky, rozvrhu atd. 

Na základě proběhlé diskuse k tomuto bodu navrhla předsedkyně AS FEK Dr. Egerová 
hlasování o následujícím usnesení . 

Návrh usnesení: 

Akademický senát FEK ZČU v Plzni prozatím odkládá ustavení Komise pro studijní 
záležitosti.  

Přítomno:  13 členů AS FEK 

Hlasování:  12 členů pro, zdržel se 1   Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 4) Různé 

4 a) Hodnocení kvality výuky na FEK 

Děkan FEK Doc. Plevný upozornil na výsledky ankety hodnocení kvality výuky za zimní 
semestr 2010/11.  Zdůraznil, že konstruktivní připomínky budou vedením FEK řešeny. 
Studentům poděkoval za účast v tomto hodnocení a zároveň zmínil, že FEK se zařadila 
s účastí přes 30% na 3. místo v rámci fakult ZČU v Plzni.  

Senátor Bc. Polívka poznamenal, že vyjádření děkana ani vedoucích kateder se v anketě 
neobjevuje.  

Děkan FEK Doc. Plevný na tuto připomínku reagoval upřesněním, že pro vedoucí kateder byl 
na kolegiu děkana stanoven termín k vyjádření k hodnocení kvality výuky do 12. 4. 2011. 

 

4 b) Informace místopředsedkyně AS FEK ze senátu AS ZČU: 

Místopředsedkyně AS FEK Dr. Dvořáková informovala o jednání předsednictva AS ZČU       
v Plzni. Zmínila zejména připravovanou volbu nového předsedy AS ZČU v Plzni a situaci na 
Fakultě právnické ZČU v Plzni.  

 

4 c) Informace studentské komory AS FEK 

Senátor Vajda informoval o závěru jednání studentské komory, z něhož vyplývá, že se 
studentská komora AS FEK bude více zabývat záležitostmi studentů. 

 

4 d) Termíny jednání AS FEK v následujícím akademickém roce 

Předsedkyně AS FEK Dr. Egerová navrhla termíny jednání AS FEK v příštím akademickém 
roce na středu po 12:00 hodině. Tento termín přítomní senátoři odsouhlasili jako vyhovující. 

Předsedkyně AS FEK Dr. Egerová na závěr oznámila termín dalšího jednání AS FEK. 

Termín následujícího jednání AS FEK byl stanoven na 11. 5. 2011 ve 13:00 v HJ 210. 
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SCHVÁLENÁ USNESENÍ 

 

Usnesení 1:  
 
Akademický senát FEK ZČU  v Plzni schvaluje předložený rozpočet FEK  na rok 2011. 
 
Přítomno:     13 členů AS FEK 
Hlasování:    12 pro, 0 proti, zdrželi se 1        Usnesení bylo přijato. 
 
Usnesení 2: 
 

Akademický senát FEK ZČU v Plzni prozatím odkládá ustavení Komise pro studijní 
záležitosti.  
 
Přítomno:  13 členů AS FEK 
Hlasování:  12 pro, 0 proti, zdrželi se 1  Usnesení bylo přijato. 
 
 
 

 

 

 

V Plzni dne 29. března 2011 

Zapsala: Mgr. Romana Suchá, tajemnice AS FEK 

Schválila: PaedDr. Dana Egerová, Ph.D., předsedkyně AS FEK 

 

 

Přílohy: Komentář k rozpočtu FEK 2011 (příloha č. 1) 

   Návrh rozpočtu FEK na rok 2011 (příloha č. 2) 
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PŘÍLOHA Č. 1 

FAKULTA EKONOMICKÁ 
 
 

 
Komentář k rozpočtu FEK 2011 

 

Předložený rozpočet vychází z pravidel platných v minulém období s tím, že oproti r. 2010 
došlo ke změnám koeficientů u odborných kateder směrem k uvažovanému sjednocení na 
koeficient 1 (kromě KMO), jako důsledek restrukturalizace a zrovnoměrnění výkonů těchto 
odborných kateder. Současně došlo k posílení koeficientu KJA odůvodněného reálnými 
náklady na jazykovou výuku, která jsou v letošním roce doprovázeny razantním poklesem 
počtu kreditů ve studijních plánech a potřebou katedry se s novou situací postupně vyrovnat. 
V samostatných položkách je rozpočtován příspěvek na vzdělávací činnost určený na 
doktorské studium a to v plné výši přidělené v rozpočtu ZČU. 

Rozpočet DFEK  
Základní rozpočet DFEK (příspěvek na vzdělávací činnost) je sestaven nákladovým 
způsobem, tj. vychází z očekávaných ekonomicky odůvodněných nákladů DFEK 
s přihlédnutím ke skutečnosti minulého roku. 

Rozpočet kateder  
Pravidla sestavení rozpočtu pro katedry jsou založena na výkonovém principu. Základním 
rozpočtovým zdrojem je příspěvek na vzdělávací činnost. Zdroje kateder budou následně 
doplněny o druhotné výnosy vyplývající z výkonů kateder pro středisko CECEV v oblasti 
výuky studentů v rámci celoživotního vzdělávání. 

Dotace na pedagogický výkon 

 Východiskem pro výpočet rozpočtovaného příspěvku na vzdělávací činnost je počet 
studentokreditů (STK) evidovaných v systému UIS, přepočtený katedrám dle 
následujících koeficientů: 

 odborné katedry KEM, KFU, KPM  koeficient  1,00  
 odborná katedra KMO      1,05 
 katedra jazyků KJA     2,00 

 Katedrám tak jsou přiděleny rozpočtové prostředky na pokrytí základních mzdových a 
souvisejících nákladů a nákladů věcných.  

Příspěvek na administrativní správu kateder (sekretářky kateder)  

 je v rozpočtu upraven a přidělen v podobě paušálu vycházejícího z průměrného platu 
sekretářek a s ohledem na zajištění administrativy jednotlivých kateder. 

Příspěvek na státní závěrečné zkoušky a vedení DP a BP  

 není v souvislosti s oceněním těchto výkonů ve STK (seminář k DP a BP) katedrám 
rozpočtován. Finanční vyrovnání mezi katedrami v případě vedení BP a DP pro jinou 
katedru bude řešeno převedením zdrojů na návrh vedoucího katedry v rámci rozpočtové 
úpravy (cena STK x počet kreditů za seminář k BP resp. DP).  
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Dotace za tvůrčí aktivity  

 Na podporu těchto aktivit je předem vyčleněna z příspěvku na vzdělávací činnost částka 
ve výši Kč 3 mil. Částka přidělená jednotlivým katedrám je vypočtena dle aktivit 
odborných kateder v r. 2010. Do těchto aktivit jsou započítávány výsledky publikačních 
aktivit (OBD), výzkumné a rozvojové projekty, koordinátorství bilaterálních dohod v 
rámci Erasmu a výuka zahraničních studentů. Limitní částka pro hodnotu bodu byla 
nastavena stejně jako v r. 2010 ve výši Kč 3 000,-. 

 Zbývající nerozdělená část uvedené částky je formou samostatné zakázky vyčleněna pro 
průběžné posílení těchto aktivit v r. 2011. Tyto zdroje budou obdobně jako v r. 2010 
využity k posílení rozpočtu kateder dle pravidel nastavených samostatnou vyhláškou 
děkana FEK (průběžné čtvrtletní hodnocení a uvolňování zdrojů). 

 Další část zdrojů určená na podporu akreditační schopnosti fakulty je ve výši Kč 1 mil. 
rezervována z prostředků FPP (převod kladných výsledků hospodaření minulých let).  

Příspěvek na doktorské studium  

 Je rozpočtován samostatně a slouží k pokrytí administrativních nákladů DS DFEK, 
k motivačním pobídkám školitelů (DFEK), k pokrytí nákladů kateder jak na výuku a 
zkoušení předmětů DS (Kč 5000,- za studenta a předmět), tak i nákladů spojených se 
začleněním studentů – doktorandů na katedře (paušál Kč 3000,- na studenta DS, v 
prezenční formě studia dvojnásobek). Samostatné rozpočtování této položky má posílit 
zainteresovanost kateder na získávání kvalitních studentů především do prezenční 
formy doktorského studia a motivovat studenty a potažmo i školitele k včasnému 
dokončování studia. 

Dotace za výkony v oblasti V a V  

Prostředky těchto dotací budou čerpány v souladu se směrnicí rektora 2R/2010 Grantový 
systém a vykazovány na samostatných zakázkách. 

Vlastní příjmy  

Jsou nedílnou součástí rozpočtu na r. 2011 a jsou rozpočtovány v samostatné části rozpočtu 
v podobě předpokládaných vlastních příjmů DFEK a CECEVu (včetně očekávaných 
druhotných výnosů kateder). Náklady na celouniverzitní služby vyčíslené v celouniverzitním 
rozpočtu budou zúčtovány k tíži CECEVu (příp. dalších středisek) a ve prospěch DFEK. 
Vlastní příjmy budou využity především k úhradě nákladů spojených s příslušnými činnostmi. 
Část vlastních příjmů z celoživotního vzdělávání střediska CECEV bude v souladu 
s nastavenými pravidly financování čtvrtletně převáděna v podobě druhotných výnosů 
jednotlivým katedrám.  

Rozpočtová rezerva 
Rozpočtovou rezervu pro řešení případných finančních problémů FEK v roce 2011 
představuje část kladného výsledku hospodaření FEK z r. 2009 a 2010 převedeného v podobě 
FPP do r. 2011 ve výši Kč 1 621 440,-.  

 

V Plzni dne 15.3.2011 

Zpracovala: Ing. Venuše Fišerová, tajemnice FEK 

Předkládá: Doc. Dr. Ing. Miroslav Plevný, děkan FEK 
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PŘÍLOHA Č. 2 – Návrh rozpočtu FEK na rok 2011 

  


